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posiedzenia Komisji Rewizyjnej odbytego w dniu 20 listopada 2013 r. pod 

przewodnictwem Stanisława Choinki – przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie w/w Komisji - zgodnie z listą obecności 

dołączoną do niniejszego protokołu na oddzielnym załączniku. 

Zgodnie z przyjętym planem pracy Komisji na 2013 r., przedmiotem obrad była 

„Polityka płacowa i kadrowa Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej”.  

Przewodniczący Komisji – St. Choinka poinformował, że członkowie Komisji 

otrzymali materiał dot. m.in. zmian Regulaminu Organizacyjnego Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej oraz zadań przekazanych do realizacji organizacjom pozarządowym. 

Przewodniczący St. Choinka stwierdził, że z informacji Dyrektora MOPS wynika, że  

w 2012 r. środki przekazane na pomoc społeczną wyniosły 32.471.953,37 zł, w tym na 

fundusz płac przeznaczone było 6.683.601,01 zł. Przewodniczący zwrócił się do członków 

komisji o zgłaszanie swoich uwag i wątpliwości, jakie pojawiły się w wyniku analizy 

przedłożonych materiałów.  

 

Radny D. Wierzbiński stwierdził, że w świetle działań podejmowanych przez Prezydenta 

Miasta, gdzie w strukturze urzędu zrezygnowano ze stanowiska jednego wiceprezydenta oraz 

połączono dwa wydziały, wniosek nasuwa się tylko jeden, że konieczna jest zmiana systemu 

organizacji, bo za dużo jest kadry kierowniczej i głównych specjalistów.  

Radny J.E. Kunat zwrócił uwagę na utrzymywanie przez gminę Ośrodka Interwencji 

Kryzysowej, gdzie jest zatrudnionych 5 osób. Zdaniem radnego, cały ten dział powinien być 

przejęty przez powiat.  

Radna B. Cudzik wyjaśniła, że zadanie to może być przejęte przez samorząd powiatowy, ale  

z pewnością powiat nie przejmie pracowników. 

Radny H. Rożnowski stwierdził, że było skierowane pytanie do Dyrektora MOPS, czy 

niektóre zadania mogłyby przejąć organizacje zewnętrzne – w związku z czym radny zapytał, 

czy komisja uzyskała odpowiedź. 

 

Radna B. Cudzik wyjaśniła, że odpowiedź w tej kwestii jest zawarta w przedstawionym 

materiale na stronie 4. Radna zacytowała zapisy dotyczące m.in. kuchni oraz środowiskowego 

domu pomocy. Zdaniem radnej, te działy mogłyby funkcjonować jako odrębne podmioty. 

Jako przykład radna podała działalność Parafialnego Oddziału Akcji Katolickiej. Tak samo 

Dzienny Dom Pomocy Społecznej nie musi być prowadzony przez MOPS, swego czasu był 

prowadzony przez PKPS. Radna B. Cudzik stwierdziła, że zadania, które są związane  

z wypłatą świadczeń, muszą być bezwzględnie prowadzone przez MOPS. Radna B. Cudzik 

zwróciła również uwagę na fakt, iż w pierwszym schemacie organizacyjnym niektóre 

stanowiska były podległe bezpośrednio dyrektorowi MOPS, obecnie podlegają one głównemu 

specjaliście.  

 



Przewodniczący Komisji – St. Choinka poddał pod dyskusję fakt zatrudniania przez ośrodek 

osób posiadających uprawnienia emerytalne.  

 

Radny H. Rożnowski stwierdził, że w większości firm, gdzie planuje się restrukturyzację 

zatrudnienia, w pierwszej kolejności „szuka” się osób uprawnionych do jakichkolwiek 

świadczeń, potem dopiero szukano innych rozwiązań.  

Radna B. Cudzik stwierdziła, że podziela zdanie radnego Rożnowskiego, że przy 

reorganizacji w pierwszej kolejności winno się wziąć pod uwagę osoby uprawnione do 

świadczeń. Zdaniem radnej, z uwagi na ograniczone środki finansowe analizie powinny być 

poddane kwestie funkcjonowania dwóch stanowisk głównych specjalistów, jak również 

kwestie podległości w niektórych działach ośrodka, gdzie są stanowiska kierownika referatu, 

nad nim kierownika działu, a de facto w dziale nie zatrudnia się zbyt wielu pracowników.  

W każdej firmie ważne są kwestie płacowe, a jeśli szuka się oszczędności, to trzeba zwrócić 

uwagę na powyższe fakty. 

Przewodniczący St. Choinka poinformował, że przeglądał schematy organizacyjne ośrodków 

pomocy społecznej w innych miastach i stwierdził, że w ostrowieckim MOPS-ie nie ma 

działu szkoleń. Przewodniczący stwierdził, że z jego informacji wynika, że niektórzy 

pracownicy nie są przeszkoleni, a trafiają do różnych środowisk.  

Radna B. Cudzik wyjaśniła, że z przedstawionych materiałów wynika, że szkolenia są  

w zakresie czynności głównych specjalistów i kadry kierowniczej. 

 

Członkowie Komisji zgodnie stwierdzili, że w ośrodku jest znaczny przerost kadry 

kierowniczej. Radny H. Rożnowski stwierdził, że pracownicy szeregowi mają pensje rzędu 

najniższej krajowej, a inne stanowiska – o niższej odpowiedzialności – są lepiej opłacane. 

Zdaniem radnego, jest to pewna anomalia. Zdaniem radnej B. Cudzik, przy wynagrodzeniu  

w pierwszej kolejności powinno być brane pod uwagę wykształcenie i zakres 

odpowiedzialności.  

Radny J.E. Kunat stwierdził, że należałoby się przyjrzeć pod względem organizacji takim 

zadaniom, jak prowadzenie kuchni, Ośrodka Interwencji Kryzysowej, Środowiskowego 

Domu Samopomocy – gdzie ogółem jest zatrudnionych 22 osoby, zdaniem radnego zadania 

powinny być przejęte przez podmioty zewnętrzne.  

 

Zdaniem członków komisji zasadnym byłoby dokonanie reorganizacji zatrudnienia  

w MOPS. W pierwszej kolejności przy dokonywaniu zmian w zatrudnieniu powinny być 

wzięte pod uwagę osoby z uprawnieniami do świadczeń emerytalnych. W celu poprawy 

sytuacji Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej i jego pracowników merytorycznych 

zdaniem członków komisji niezbędne jest przeanalizowanie stanowisk kadry kierowniczej 

– w tym głównych specjalistów – z sugestią połączenia niektórych funkcji. Członkowie 

komisji sugerują również przeanalizowanie możliwości przekazania pewnych zadań 

podmiotom zewnętrznym w ramach otwartego konkursu ofert, dotyczy to szczególnie 

usług opiekuńczych, prowadzenia kuchni, Dziennego Domu Pomocy Społecznej, 

Środowiskowego Domu Samopomocy. Członkowie Komisji proponują również 

przeprowadzenie audytu wewnętrznego w zakresie struktury MOPS – pod względem 

uwag zgłoszonych przez komisję. Zdaniem komisji, wprowadzenie pewnych zmian 



przyniosłoby znaczną poprawę organizacji pracy MOPS, a tym samym sytuacji finansowej 

pracowników ośrodka ze szczególnym uwzględnieniem osób najmniej zarabiających. 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli powyższe wnioski. 
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